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Abstract

Z, -FINDER is a normalized documentary system that leans on a variant of the Z39.50

protocol.

Z39.50 is an elaborate standard by the ANSI, that aims to normalize the exchange of
bibliographical information. It offers not only a mechanism of communication between

systems, but equally a powerful model of distribution.

Z - FINDER allows the text-full research and the retrieval of different types of
documents that are localized on distant servers. It is composed of several under -systems :

A subsystem of Indexation, by browsing one or several files, it builds an index with

words found in documents.

A server subsystem that replies to questions of clients by consulting present index on

the machine.

A client subsystem that questions, from a client workstation, index situated on distant

servers and retrieves to users the documents researched
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Z-FINDER est un systéme documentaire normalisé qui s’appuie sur une variante du

protocole Z39.50.

739.50 est un standard élaboré par UANSI, qui vise 2 normaliser 1’échange
d’information bibliographique. Il offre non seulement un mécanisme de communication entre

systémes, mais également un puissant modéle de distribution.

Z-FINDER permet la recherche en texte intégral et la restitution de documents de
différents types qui sont localisés sur des serveurs distants. 11 se compose de plusieurs sous-

systémes :

un sous-systéme d’Indexation, en balayant un ou plusieurs fichiers, il construit un

index avec les mots trouvés dans les documents.

un sous-systéme serveur qui répond aux questions des clients en consultant les index

présents sur la machine.

un sous-systéme client qui interroge, & partir d’un poste de travail client, des index

situés sur des serveurs distants et restitue aux utilisateurs les documents recherchés
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